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5.3.2/1 

Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda 

īstenošanas padomes sēdes protokols 

 

Protokols Nr. 1 

2024. gada 31.janvārī 

Ministru kabineta Zaļajā zālē, Brīvības bulvārī 36, Rīgā un  attālināti Webex platformā 

 

Sēdi vada:  

Jānis Citskovskis – Valsts kancelejas direktors, Memoranda padomes vadītājs 

 

Sēdē piedalās padomes locekļi un to pārstāvji: 

1. Georgs Rubenis (aizvieto Kristīni Zonbergu) – biedrības "Latvijas Pilsoniskā 

alianse" pārstāvis 

2. Mihails Papsujevičs – Tieslietu ministrijas valsts sekretārs (sēdē piedalās līdz plkst. 

13.00, pēc tam aizvieto Agnese Rācene-Krūmiņa) 

3. Ingus Alliks – Labklājības ministrijas valsts sekretārs 

4. Māris Klismets (aizvieto Edvīnu Balševicu) – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības 

ministrijas pārstāvis 

5. Jānis Bekmanis (aizvieto Dimitriju Trofimovu) – Iekšlietu ministrijas pārstāvis 

6. Jeļena Šaicāne (aizvieto Daci Vilsoni) – Kultūras ministrijas pārstāve 

7. Sintija Vīksna (aizvieto Baibu Bāni) – Finanšu ministrijas pārstāve 

8. Rota Lāce – biedrības "Latvijas Jaunatnes padome" valdes locekle 

9. Inese Tauriņa – biedrības "Sabiedrība par atklātību - Delna" direktore 

10. Jānis Rozītis – nodibinājuma "Pasaules Dabas fonds" direktors 

11. Dārta Pelse (aizvieto Ivetu Kažoku) – biedrības "Sabiedriskās politikas centrs Providus" 

pārstāve 

12. Ivars Balodis - nodibinājuma "Invalīdu un viņu draugu apvienība Apeirons" valdes 

priekšsēdētājs 

13. Kirils Solovjovs – biedrības "Ar pasaules pieredzi Latvijā" pārstāvis 

 

Citi sēdes dalībnieki: 

Mārtiņš Kaprāns – Latvijas Universitāte 

Inta Mieriņa – Latvijas Universitāte 

Santa Barone-Upeniece - SIA Civitta 

Sanita Vasiļjeva – Labklājības ministrija 

Ieva Arndte-Kokare – Kultūras ministrija 

Daiga Kadeģe – biedrība "Ziemupīte" 

Egils Rupeks – biedrība "Svētā Lūkas atbalsta biedrība" 

Ilze Trušinska – Vides aizsardzības un reģionālās attīstības ministrija 

Aira Priedīte – biedrība "Eiropas Latviešu apvienība" 

Aivars Bernāns – biedrība "Latgales ražojošo lauksaimnieku apvienība" 
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Indra Lūse – biedrība "Latvijas Juristu apvienība" 

Dace Spaliņa – Sabiedrības integrācijas fonds 

Ieva Raudsepa – biedrība "Gribu palīdzēt bēgļiem" 

Juris Jātnieks – nodibinājums " Teiču dabas fonds" / Vides konsultatīvā padome 

Barba Girgensone – biedrība " Latvijas Senioru Kopienu apvienība" 

Zane Seredina – biedrība "Latvijas Lauku forums" 

Kaspars Biezais – biedrība "Latvijas Neredzīgo biedrība"  

Terezija Mackare – biedrība "Rīgas aktīvo senioru alianse" 

 

Protokolē: 

Zane Legzdiņa-Joja – Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas departamenta Valsts 

pārvaldes attīstības nodaļas konsultante sabiedrības līdzdalības jautājumos  

 

Sēdi sāk plkst. 11.00 

 

Sēdes darba kārtība: 

   Jautājums Ziņo/Uzaicinātie 

1. 
Par 31.01.2024. sēdes darba kārtības ap-

stiprināšanu 

Jānis Citskovskis 

Valsts kancelejas direktors, 

Memoranda padomes vadītājs 

2. 

Ietekmes izvērtējums par Saliedētas un 

pilsoniski aktīvas sabiedrības attīstības 

plānu 2022. - 2023. gadam: rezultātu 

prezentācija 

Mārtiņš Kaprāns 

Inta Mieriņa  

Santa Barone-Upeniece  

SIA Civitta 

3. 

Saliedētas un pilsoniski aktīvas sabiedrī-

bas attīstības plāns 2024. -2027. gadam 

– iepazīstināšana ar iecerētajām darbī-

bām un izstrādes procesu 

Jeļena Šaicāne 

Kultūras ministrija 

4. 

Nevalstisko organizāciju un Ministru ka-

bineta sadarbības memoranda īstenoša-

nas padomes darba plāna 2024. - 2026. 

gadam projekta apspriešana. 

Plāna projekta prezentācija. 

Zane Legzdiņa-Joja 

Valsts kanceleja  

5. 

Dažādi:  

- nākamās sēdes norises laiks un 

darba kārtība 

Jānis Citskovskis 

Valsts kancelejas direktors, 

Memoranda padomes vadītājs 

 

1. jautājums 

31.01.2024. sēdes darba kārtības apstiprināšana  

___________________________________________________________________ 

Ziņo: J. Citskovskis 

Lēmums: 

1. Apstiprināt 31.01.2024. sēdes darba kārtību.  

 

2. jautājums 

Ietekmes izvērtējums par Saliedētas un pilsoniski aktīvas sabiedrības attīstības plānu 

2022. - 2023. gadam: rezultātu prezentācija 

___________________________________________________________________ 

Ziņo: S. Barone-Upeniece, M. Kaprāns, I. Mieriņa 

Izsakās:  J. Rozītis, I. Balodis, D. Pelse, K. Solovjovs, G. Rubenis, J. Jātnieks  
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S. Barone-Upeniece iepazīstina ar izvērtējuma veikšanai izvirzītajiem uzdevumiem un izvēlēto 

metodoloģiju, kā arī norāda, ka pētnieki ieteikumu sagatavošanai vērtējuši arī dažādus citus 

pētījumus.  

M. Kaprāns iepazīstina ar izvērtējuma rezultātiem, uzsverot, ka pēdējo gadu situācija ir būtiski 

ietekmējusi plāna pasākumu īstenošanu.  

I. Mieriņa pauž, ka pilsoniskajā izglītībā jauniešiem ir nelieli uzlabojumi, tomēr kritiska situā-

cija ir apmierinātībā ar demokrātiju un iespējām ietekmēt lēmumus. Pilsonisko aktivitāti vēl 

iespējams celt visās vecuma grupās.  

J. Rozītis lūdz precizējumu par 2.1. uzdevumu, kura ietvaros demokrātisko prasmju veidošanai 

piedāvāts šaurs pasākumu klāsts – zināšanas sabiedrībā un skolās ir ļoti vājas, un pētnieki ne-

piedāvā vērā ņemamus ieteikumus, ko likt jaunajā plānā. Uzsver nepieciešamību demokrātijas 

prasmes uzlabot globālo notikumu kontekstā, kas arī ietekmēs sabiedrību un būtu jāaktualizē 

Latvijas sabiedrībā, ņemot vērā arī polarizācijas riskus.  

I. Mieriņa pauž, ka pilsonisko prasmju apguvei ir būtiski kvalitatīvi mediji, pilsoniskā izglītība, 

kur pilsoniskās prasmes veidojas praktizējot demokrātiju, liels potenciāls šobrīd ir cilvēku ak-

tivizēšanai kopienās, kam prognozējama ilgtermiņa pozitīva ietekme. Paredzams, ka pozitīvas 

izmaiņas sekmēs jaunais likums pašvaldību darbībai. Tāpat nozīmīga ir lēmumu atklātība.  

I. Balodis uzsver ilgtermiņa izglītojošo kampaņu nozīmi, aicina iezīmēt finansējumu jaunajā 

plānā. Norāda uz Valsts kontroles veikto lietderības revīziju par līdzdalību pašvaldībās, uzsve-

rot, ka iegūtie secinājumi būtu jāņem vērā nākamā perioda plānā.  

D. Pelse norāda uz indikatoru atbilstību – "Providus" uzskata, ka Latvijas iestādēm būtu svarīgi 

pēc vienas un tās pašas metodoloģijas regulāri mērīt izmaiņas sabiedrības saliedētību. Šobrīd ir 

izveidots sabiedrības saliedētības radars. Svarīgi, lai izmaiņas sabiedrībā tiek izmērītas.  

I. Mieriņa pievienojas vērtējumam, ka pētījumiem par situāciju Latvijā nav pieejams stabils 

finansējums, attiecīgi pētnieki ir fiksējuši šādu nepieciešamību.  

K. Solovjovs pauž, ka pie izvērtējumā iekļautajām problēmām nav identificēta iespējamā pret-

runa starp plānā izvirzītajiem mērķiem valsts politikā – no vienas puses sabiedrības integrācijā 

ietverta valsts valodas lietošanas stiprināšana un no otras – kā mērķis izvirzīta drošas informā-

cijas telpas nodrošināšana, kur savukārt iecerēts komunicēt tādās valodās kā sabiedrības vairā-

kums saprot. 

M. Kaprāns skaidro, ka ņemot vērā citus stratēģiskos dokumentos noteikto, rīcības ir paredzē-

tas. Pauž bažas, vai stratēģiskā mērķa vārdā netiek plānoti manevri, kas ir riskanti – piemēram, 

2026. gadā plānotā sabiedrisko mediju pāreja uz raidīšanu tikai latviešu valodā, par ko īsti nav 

diskutēts pēc būtības un risinājums pieņemts politiski vienojoties. Uzsver, ka radīt mediju sa-

turu mazākumtautībām ir ļoti būtiski, attiecīgi diskusijas par šo jautājumu jāturpina.  

K. Solovjovs precizē, vai tā varētu būt kā rekomendācija.  

M. Kaprāns skaidro, ka izvērtējums jau noslēdzies, un šķiet, situācija attīstījusies jau pēc eks-

pertu darba noslēgšanas. Tomēr jautājums ir aktuāls un būtu jāatspoguļo nākotnes rīcībās, ko 

ietvertu politikas plānošanas dokumentos jau šobrīd.  

G. Rubenis aktualizē jautājumu par esošo instrumentu klāstu, vai tas ir pietiekams, lai sasniegtu 

izvirzītos mērķus sabiedrības saliedētībai, kā arī jautā par novērtējuma tālāko izmantošanu.  

M. Kaprāns pauž, ka  sabiedrības saliedētības radars ir labs instruments kā vērtēt politikas plā-

nošanas dokumentos izvirzīto mērķu sasniegšanu saliedētības sekmēšanai.  

J. Jātnieks uzsver iekļaušanas, noturības un sadarbības, sapratnes un ilgtspējas nozīmi sabied-

rībā. Norāda, ka būtiska nozīme ir kopienām, kas veido iekļaujošu sabiedrību. Šobrīd aktuālais 

jautājums par skolās – tās jāstiprina arī šī pētījuma kontekstā, sabiedrības attīstības kontekstā.  

 

 

Lēmums: 

Pieņemt zināšanai visu pušu sniegto informāciju.  
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Pētnieku sagatavotā prezentācija pieejama Ministru kabineta tīmekļvietnē - 

https://www.mk.gov.lv/lv/media/18000/download?attachment. Pētījums pieejams Kultūras mi-

nistrijas tīmekļvietnē - https://www.km.gov.lv/lv/media/37467/download?attachment.  

 

3. jautājums 

Saliedētas un pilsoniski aktīvas sabiedrības attīstības plāns 2024. -2027. gadam – 

iepazīstināšana ar iecerētajām darbībām un izstrādes procesu 

_______________________________________________________________ 

Ziņo: J. Šaicāne 

Izsakās: G. Rubenis 

 

J. Šaicāne iepazīstina ar sagatavoto plāna projektu, kas tapis darba grupas ietvaros un informē 

par turpmākajām iesaistīšanās iespējām plāna projekta pilnveidošanā.  

G. Rubenis aktualizē jautājumu par Ukrainas bēgļu un citu ārvalstu pilsoņu integrāciju Latvijā, 

jautājot, vai plānā ir ietvertas darbības turpmākajiem risinājumiem.  

J. Šaicāne skaidro, ka Ukrainas civiliedzīvotāju integrācija Latvijas sabiedrībā ir risināma mij-

iedarbībā starp visām iesaistītajām pusēm, ko plānots turpināt.  

G. Rubenis precizē par turpmākajām sabiedrības iespējām iesaistīties plāna projekta pilnveido-

šanā.  

J. Šaicāne skaidro, ka drīzumā tiks uzsākta publiskā apspriešana par plāna projektu, kurā sa-

biedrības pārstāvji aicināti iesaistīties.  

 

Lēmums:  

Pieņemt zināšanai Kultūras ministrijas pārstāves J. Šaicānes sniegto informāciju par Saliedētas 

un pilsoniski aktīvas sabiedrības attīstības plāna 2024. -2027. gadam projektu.  

 

Kultūras ministrijas prezentācija pieejama Ministru kabineta tīmekļvietnē – 

https://www.mk.gov.lv/lv/media/18024/download?attachment.  

.  

4. jautājums 

Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda īstenošanas 

padomes darba plāna 2024. - 2026. gadam projekta apspriešana 

_______________________________________________________________ 

Ziņo: J. Citskovskis, Z. Legzdiņa-Joja 

Izsakās: G. Rubenis  

 

Z. Legzdiņa-Joja informē par Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memo-

randa īstenošanas padomes darba plāna 2024. - 2026. gadam izstrādes procesu un gala rezul-

tātu, kurā būtiska nozīme būs plānotajām izmaiņām Memoranda padomes darbības modelī tu-

vāko gadu laikā.  

G. Rubenis pateicas par sekmīgi organizēto darba plāna izstrādes procesu, uzsverot, ka izmaiņas 

Memoranda padomes darbā tiek ļoti gaidītas.  

 

Lēmums:  

Apstiprināt Nevalstisko organizāciju un Ministru kabineta sadarbības memoranda īstenošanas 

padomes darba plānu 2024. - 2026. gadam.  

 

Valsts kancelejas sagatavotā prezentācija pieejama Ministru kabineta tīmekļvietnē – 

https://www.mk.gov.lv/lv/media/18027/download?attachment. Darba plāns publicēts Ministru 

kabineta tīmekļvietnē - https://www.mk.gov.lv/lv/nevalstisko-organizaciju-un-ministru-

https://www.mk.gov.lv/lv/media/18000/download?attachment
https://www.km.gov.lv/lv/media/37467/download?attachment
https://www.mk.gov.lv/lv/media/18024/download?attachment
https://www.mk.gov.lv/lv/media/18027/download?attachment
https://www.mk.gov.lv/lv/nevalstisko-organizaciju-un-ministru-kabineta-sadarbibas-memoranda-istenosanas-padome#nevalstisko-organizaciju-un-ministru-kabineta-sadarbibas-memoranda-istenosanas-padomes-darba-plani
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kabineta-sadarbibas-memoranda-istenosanas-padome#nevalstisko-organizaciju-un-ministru-

kabineta-sadarbibas-memoranda-istenosanas-padomes-darba-plani.    

 

Dažādi 

_______________________________________________________________ 

Izsakās: J. Citskovskis, Z. Legzdiņa-Joja, J. Rozītis, G. Rubenis, D. Spaliņa 

 

Z. Legzdiņa-Joja informē par nepieciešamību Memoranda padomei izvirzīt pārstāvi 

Sabiedrības integrācijas fonda padomes nevalstisko organizāciju atlases komisijai. Pieteikšanās 

darbam padomē ir izsludināta, un līdz 12.02.2024. organizācijas var izvirzīt savas kandidatūras. 

Ņemot vērā nevalstisko organizāciju aktualizēto jautājumu saistībā ar interešu konflikta 

riskiem, notikušas diskusijas starp iesaistītajām pusēm. Tajās secināts, ka nevalstisko 

organizāciju pārstāvim, ko Memoranda padome izvirzītu darbam pieteikumu vērtēšanas 

komisijā, nebūs ierobežojumu nākotnē, piemēram, piedalīties konkursos. Attiecīgi jautājums 

par pārstāvja deleģēšanu būtu jāatrisina, lai nekavētu atlases procesa norisi.  

J. Rozītis uzsver, ka jautājums par interešu konflikta iespējamību objektīvi kavējis jautājuma 

risināšanu.  

G. Rubenis izvirza biedrības “Latvijas Pilsoniskā alianse” direktores K. Zonbergas 

kandidatūru.  

D. Spaliņa aicina Memoranda padomi iespējami drīz pieņemt lēmumu.  

J. Citskovskis jautā, vai ir citas kandidatūras. Ņemot vērā, ka citu kandidatūru nav, rosina 

Memorandi padomi balsot par K. Zonbergas deleģēšanu darbam Sabiedrības integrācijas fonda 

padomes nevalstisko organizāciju atlases komisijā. 

 

Lēmums:  

1) Memoranda padome, balsojot (Par – 10, pret – 0, atturas – 0), atbalsta biedrības 

"Latvijas Pilsoniskā alianse" direktores K. Zonbergas deleģēšanu Sabiedrības 

integrācijas fonda padomes nevalstisko organizāciju atlases komisijā.  

2) Pieņemt zināšanai, ka nākamā Memoranda padomes sēde notiks 2023. gada 28. februārī 

plkst.11.00 un tās darba kārtība vēl tiks precizēta.  

 

Sēdi slēdz: plkst. 12:31 

 

Sēdes ieraksts pieejams Ministru kabineta Youtube kontā: https://youtu.be/KtJm3dO-

zwWg?si=B-Zupi9jEfv2dohf.   

 

Sēdi vadīja: 

   

Valsts kancelejas direktors,  

Memoranda padomes vadītājs 
(paraksts*) J. Citskovskis 

   

Sēdi protokolēja: 

Valsts kancelejas Valsts pārvaldes politikas  

departamenta Valsts pārvaldes attīstības  

nodaļas konsultante sabiedrības  

līdzdalības jautājumos 

(paraksts*) Z. Legzdiņa-Joja  

 
* Dokuments ir parakstīts ar drošu elektronisko parakstu   

https://www.mk.gov.lv/lv/nevalstisko-organizaciju-un-ministru-kabineta-sadarbibas-memoranda-istenosanas-padome#nevalstisko-organizaciju-un-ministru-kabineta-sadarbibas-memoranda-istenosanas-padomes-darba-plani
https://www.mk.gov.lv/lv/nevalstisko-organizaciju-un-ministru-kabineta-sadarbibas-memoranda-istenosanas-padome#nevalstisko-organizaciju-un-ministru-kabineta-sadarbibas-memoranda-istenosanas-padomes-darba-plani
https://youtu.be/KtJm3dOzwWg?si=B-Zupi9jEfv2dohf
https://youtu.be/KtJm3dOzwWg?si=B-Zupi9jEfv2dohf

